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PROTOKÓŁ NR III/2014 
z  Sesji Rady Gminy Nowa Wieś Lęborska 

z dnia 22 grudnia 2014 roku 
 

 

 

 

Miejsce obrad : Urząd Gminy w Nowej Wsi Lęborskiej. 
 
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 
 
Lista obecności sołtysów i osób uczestniczących w sesji stanowi załącznik nr 2 i 3 do 
niniejszego protokołu. 
 
 

Przewodniczący Rady Gminy – Zdzisław Korda  o godz. 10.00 otworzył sesję 
i po powitaniu radnych  oświadczył, iż zgodnie z listą obecności aktualnie w obradach 
uczestniczy 15 radnych, co wobec ustawowego składu rady wynoszącego 15 
radnych stanowi kworum pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał. 
Po otwarciu sesji i stwierdzeniu prawomocności obrad przystąpiono do przyjęcia 
protokołu z poprzedniej sesji rady gminy, która odbyła się dnia 5 grudnia 2014 roku. 
Protokół został przyjęty przez radnych jednogłośnie. 

 
Następnie Przewodniczący Rady Gminy – Zdzisław Korda przedstawił porządek  III 
Sesji Rady Gminy : 
 

1. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XLV/348/13 Rady Gminy 
Nowa Wieś Lęborska z dnia 23 grudnia 2013 r. w sprawie uchwalenia 
budżetu gminy na rok 2014.  

2. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XLV/347/13 Rady Gminy 
Nowa Wieś Lęborska z dnia 23 grudnia 2013 r. w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Nowa Wieś Lęborska na lata 
2014-2019. 

3. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Nowa Wieś Lęborska na lata 2015-2023. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Nowa Wieś 
Lęborska na rok 2015. 
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5. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały nr LV/436/14 Rady Gminy 
Nowa Wieś Lęborska z dnia 12 listopada 2014 r. w sprawie udzielenia 
pomocy finansowej Powiatowi Lęborskiemu.  

6. Podjęcie uchwały w sprawie zwrotu kosztów podróży służbowych dla 
radnych Rady Gminy Nowa Wieś Lęborska. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na terenie Gminy Nowa Wieś 
Lęborska na rok 2015.  

8. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Program 
Przeciwdziałania Narkomanii na terenie Gminy Nowa Wieś Lęborska na 
rok 2015.  

9. Interpelacje i zapytania radnych. 
10. Wolne wnioski i informacje. 
11. Zakończenie obrad.      

 
Po przedstawieniu porządku obrad przewodniczący Rady Gminy – Zdzisław Korda 
zwrócił się do radnych, czy mają pytania i uwagi do przedstawionego porządku 
obrad. 
 
Przewodnicząca komisji rewizyjnej – Ludwika Darznik wystąpiła z wnioskiem o 
wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na 
Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Nowej Wsi Lęborskiej.  
 

Następnie przewodniczący rady gminy odczytał porządek obrad z proponowaną 
zmianą :  
 

1. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XLV/348/13 Rady Gminy 
Nowa Wieś Lęborska z dnia 23 grudnia 2013 r. w sprawie uchwalenia 
budżetu gminy na rok 2014.  

2. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XLV/347/13 Rady Gminy 
Nowa Wieś Lęborska z dnia 23 grudnia 2013 r. w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Nowa Wieś Lęborska na lata 
2014-2019. 

3. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Nowa Wieś Lęborska na lata 2015-2023. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Nowa Wieś 
Lęborska na rok 2015. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały nr LV/436/14 Rady Gminy 
Nowa Wieś Lęborska z dnia 12 listopada 2014 r. w sprawie udzielenia 
pomocy finansowej Powiatowi Lęborskiemu.  

6. Podjęcie uchwały w sprawie zwrotu kosztów podróży służbowych dla 
radnych Rady Gminy Nowa Wieś Lęborska. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na terenie Gminy Nowa Wieś 
Lęborska na rok 2015.  

8. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Program 
Przeciwdziałania Narkomanii na terenie Gminy Nowa Wieś Lęborska na 
rok 2015.  

9. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Kierownika Gminnego 
Ośrodka Pomocy Społecznej w Nowej Wsi Lęborskiej.  
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10. Interpelacje i zapytania radnych. 
11. Wolne wnioski i informacje. 
12. Zakończenie obrad.      

 

Porządek obrad z proponowaną zmianą przewodniczący rady gminy poddał 
głosowaniu.  
 
Rada Gminy porządek obrad przyjęła jednogłośnie, po czym przystąpiono do jego 
realizacji.  
 

Ad. 1 
 
Przewodniczący rady gminy – Zdzisław Korda przedstawił radnym projekt uchwały w 
sprawie zmiany Uchwały Nr XLV/348/13 Rady Gminy Nowa Wieś Lęborska z dnia 23 
grudnia 2013 r. w sprawie uchwalenia budżetu gminy na rok 2014.  
 
Skarbnik poinformowała, że proponowane zmiany zostały szczegółowo omówione na 
wspólnym posiedzeniu komisji rady.  
Zostały zmienione następujące załączniki : 
- dochodów budżetu, 
- wydatków budżetu,  
- wydatków na zadania inwestycyjne, 
- dochodów i rozchodów budżetu, 
- dotacji celowych udzielonych z budżetu, 
- dochodów budżetu z tytułu korzystania ze środków i wydatków w związku z 
realizacją zadań w zakresie ochrony środowiska. 
 
Po dokonanych zmianach budżet zamyka się po stronie dochodów kwotą 
47.998.232,80 zł , po stronie wydatków kwotą 47.421.674,80 zł  i zamknie się 
nadwyżką budżetu w kwocie 576.558 zł., która zostanie przeznaczona na spłatę 
kredytu w kwocie 352.000 zł i wykup obligacji w kwocie 224.558 zł.  
 
Nie zgłoszono uwag i zapytań do przedłożonego projektu uchwały  
 
Rada Gminy po zapoznaniu się z projektem uchwały, wyjaśnieniami Skarbnika 
Gminy  i pozytywną opinią  komisji budżetu i rozwoju ( załącznik nr 4 do niniejszego 
protokołu), w obecności 15 radnych, przy 15 głosach „za” podjęła Uchwałę Nr 
III/8/14 w sprawie zmiany Uchwały Nr XLV/348/13 Rady Gminy Nowa Wieś 
Lęborska z dnia 23 grudnia 2013 r. w sprawie uchwalenia budżetu gminy na rok 
2014  – która stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu.  
 
Ad. 2 
 
Przewodniczący rady gminy – Zdzisław Korda przedstawił radnym projekt uchwały w 
sprawie zmiany uchwały Nr XLV/347/13 Rady Gminy Nowa Wieś Lęborska z dnia 23 
grudnia 2013 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Nowa Wieś Lęborska na lata 2014-2019. 
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Skarbnik Gminy wyjaśniła, że zmiana uchwały polegają na dostosowaniu wartości 
Wieloletniej Prognozy Finansowej do uchwały budżetowej w zakresie wyniku budżetu 
i związanych z nim kwotami przychodów i rozchodów.  
 
Rada Gminy po zapoznaniu się z projektem uchwały, wyjaśnieniami Skarbnika 
Gminy  i pozytywną opinią komisji budżetu i rozwoju ( załącznik nr 6 do niniejszego 
protokołu), w obecności 15 radnych, przy 13 głosach „za” i 2 głosach 
„wstrzymujących” podjęła Uchwałę Nr III/9/14 w sprawie zmiany uchwały Nr 
XLV/347/13 Rady Gminy Nowa Wieś Lęborska z dnia 23 grudnia 2013 r. w 
sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Nowa Wieś 
Lęborska na lata 2014-2019 – która stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu.  
 
Ad. 3 
 
Przewodniczący rady gminy – Zdzisław Korda przedstawił radnym projekt uchwały w 
sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Nowa Wieś Lęborska 
na lata 2015-2023. 
 
Wyjaśnień udzieliła Skarbnik Gminy – Bogusława Gulewicz. Poinformowała, że 
projekt uchwały został szczegółowo omówiony na posiedzeniach komisji w dniu 
9,11,12 i 16 grudnia br.  
Wieloletnia Prognoza Finansowa została wydłużona do roku 2023,  w związku z 
planowanymi inwestycjami i wydłużeniem spłaty zaciągniętych zobowiązań. Ponadto 
uchwała musi być ściśle powiązana z uchwałą budżetową na 2015 rok , jeżeli chodzi 
o stronę dochodów, wydatków i wynik budżetu.  
Wynik budżetu w roku 2015 zamknie się planowanym deficytem w wysokości 
5.455.000 zł i zostanie sfinansowany przychodami pochodzącymi z: 
- wolnych środków jako nadwyżki środków pieniężnych na rachunku bieżącym 
budżetu w kwocie 4.500.000 zł, 
- emisji papierów wartościowych w kwocie 955.000 zł.  
Uchwała WPF określa także wykaz przedsięwzięć realizowanych w latach 2015-
2023. 
Wydatki bieżące zaplanowane na przedsięwzięcia przewidziane w załączniku nr 2 – 
wykaz przedsięwzięć do uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 
przedstawiają się następująco: 

1. "Bogaty będzie, kto wiedzę posiędzie" - wyrównanie szans edukacyjnych i 
zapewnienie wysokiej jakości usług edukacyjnych świadczonych w systemie 
oświaty realizowane przez Zespół Szkół Nowa Wieś Lęborska.  

2. "Nauka z przyjemnością" - wyrównanie szans edukacyjnych i zapewnienie 
wysokiej jakości usług edukacyjnych świadczonych w systemie oświaty 
realizowane przez Urząd Gminy.  

3. Dostępność sieci Internet szansą rozwoju mieszkańców Gminy Nowa Wieś 
Lęborska - Przeciwdziałanie wykluczeniu cyfrowemu mieszkańców Gminy 
Nowa Wieś Lęborska realizowane przez Urząd Gminy.  

4. Opracowanie planu gospodarki niskoemisyjnej dla Gminy Nowa Wieś 
Lęborska - poprawa stanu środowiska naturalnego realizowane przez Urząd 
Gminy.   

Wydatki majątkowe zaplanowane na przedsięwzięcia przewidziane w załączniku nr 2 
– wykaz przedsięwzięć do uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 
przedstawiają się następująco:  
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1. Rewitalizacja m. Nowa Wieś Lęborska i Czarnówko poprzez budowę trasy 
turystycznej  - wzmocnienie atrakcyjności obszarów zależnych od rybactwa. 

2. Rozbudowa sieci wodociągowej i sieci kanalizacji sanitarnej w m. Nowa Wieś 
Lęborska (od GZUK w kierunku ul. Młynarskiej) - poprawa stanu środowiska 
naturalnego i poprawa warunków życia mieszkańców. 

3. Budowa boiska przy Al. Zielonej w Mostach - poprawa dostępu do 
infrastruktury sportowej.        

4. Budowa filii biblioteki gminnej w Janowicach - zwiększenie dostępności do 
publicznych instytucji kultury.  

5. Budowa i modernizacja bazy sportowo-rekreacyjnej w miejscowościach 
Leśnice, Łebień i Redkowice - wzmocnienie atrakcyjności obszarów zależnych 
od rybactwa.  

6. Budowa kanalizacji sanitarnej w m. Ługi, Mosty, Lubowidz - zapewnienie 
kanalizacji mieszkańcom gminy.        

7. Budowa kanalizacji sanitarnej wraz z przyłączami w m. Lędziechowo z 
włączeniem do oczyszczalni ścieków w m. Łebień - poprawa stanu środowiska 
naturalnego.  

8. Budowa łącznika ul. Długiej i Al. Zielonej w Mostach.      
9. Budowa oczyszczalni ścieków w m. Niebędzino - poprawa jakości stanu 

środowiska poprzez uregulowanie gospodarki ściekowej.   
10. Budowa stacji uzdatniania wody w Pogorzelicach - poprawa jakości wody 

pitnej.  
11. Przebudowa kanalizacji w m. Darżewo - poprawa jakości stanu środowiska 

naturalnego poprzez uregulowanie gospodarki ściekowej.     
12. Przebudowa ulicy Witosa w Nowej Wsi Lęborskiej - Poprawa stanu dróg 

gminnych i  bezpieczeństwa na drogach.  
13. Rozbudowa Zespołu  Szkół w Nowej Wsi Lęborskiej o budynki przedszkola i 

żłobka - zwiększenie dostępności do publicznych placówek przedszkola i 
żłobka na terenie gminy.     

14. Termomodernizacja obiektów użyteczności publicznej na terenie gminy - 
poprawa stanu środowiska naturalnego poprzez termomodernizację 
budynków.    

15. Zagospodarowanie turystyczno-rekreacyjne terenu nad jeziorem Lubowidz - 
podwyższenie atrakcyjności turystycznej miejscowości.    
           

Ponadto Pani Skarbnik poinformowała, że na koniec 2015r. kwota długu Gminy 
Nowa Wieś Lęborska wyniesie 11.119.000 zł, w tym 11.119.000 zł obligacje. 
Na koniec 2016r. kwota długu wyniesie 11.269.000 zł, w tym 11.269.000 zł to 
obligacje. 
Na koniec 2017r. – 11.269.000 zł, w tym 11.269.000 zł obligacje.  
Na koniec 2018r. – 9.269.000 zł, w tym 9.269.000 zł obligacje.  
Na koniec 2019r. – 7.259.000 zł, w tym 7.259.000 zł obligacje. 
Na koniec 2020r. – 5.249.000 zł, w tym 5.249.000 zł obligacje. 
Na koniec 2021r. – 3.239.000 zł, w tym 3.239.000 zł obligacje. 
Na koniec 2022r. – 1.800.000 zł, w tym 1.800.000 zł obligacje.   
  
Następnie przewodniczący rady – Zdzisław Korda odczytał Uchwałę Składu 
Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku z dnia 1 grudnia 2014 
roku w sprawie opinii o projekcie uchwały Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Nowa Wieś Lęborska na lata 2015 -2023 ( załącznik nr 8 do niniejszego protokołu).  



 6 

 
Rada Gminy po zapoznaniu się z projektem uchwały, wyjaśnieniami Skarbnika 
Gminy, uchwałą Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej  i pozytywną 
opinią komisji budżetu i rozwoju ( załącznik nr 9 do niniejszego protokołu), w 
obecności 15 radnych, przy 15 głosach „za”  podjęła  Uchwałę  Nr III/10/14 w 
sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Nowa Wieś 
Lęborska na lata 2015-2023 – która stanowi załącznik nr 10 do niniejszego 
protokołu.  
 
Ad. 4 
 
Przewodniczący rady gminy – Zdzisław Korda przedstawił radnym projekt uchwały w 
sprawie uchwalenia budżetu Gminy Nowa Wieś Lęborska na rok 2015. 
 
Wyjaśnień w tej sprawie udzieliła Skarbnik Gminy – Bogusława Gulewicz. 
Poinformowała, że na 2015 r. ustala się dochody gminy na kwotę 45.202.579 zł, w 
tym dochody bieżące w wysokości  43.254.872 zł w tym: dochody z tytułu dotacji i 
środków na finansowanie wydatków na realizację zadań finansowanych z udziałem 
środków tzw. unijnych w wysokości 633.564 zł. 
Dochody  majątkowe w wysokości  1.947.707 zł w tym: dochody z tytułu dotacji i 
środków na finansowanie wydatków na realizacje zadań finansowanych z udziałem 
środków tzw. unijnych w kwocie 1.447.707 zł i dochody ze sprzedaży majątku w 
kwocie 500.000 zł. 
Ustala się wydatki budżetu gminy w łącznej kwocie 50.657.579 zł, w tym wydatki 
bieżące w wysokości  42.574.912 zł w tym: wydatki na programy finansowane z 
udziałem środków tzw. unijnych w kwocie 575.016 zł. i wydatki majątkowe w 
wysokości  8.082.667 zł w tym: wydatki na programy finansowane z udziałem 
środków tzw. unijnych w kwocie 3.849.000 zł.  
Ustala się deficyt budżetu gminy w wysokości 5.455.000 zł, który zostanie pokryty 
przychodami pochodzącymi z: 
- wolnych środków jako nadwyżki pieniężnych na rachunku bieżącym budżetu w 
kwocie 4.500.000 zł, 
- emisji papierów wartościowych w kwocie 955.000 zł, 
Ustala się przychody budżetu w wysokości 7.819.000 zł, w tym 4.500.000 zł z 
wolnych środków jako nadwyżki środków pieniężnych na rachunku bieżącym i 
3.319.000 zł z emisji papierów wartościowych przeznaczonych na:  
- pokrycie deficytu w kwocie 5.455.000 zł, 
- wykup obligacji w kwocie 2.000.000 zł, 
- spłatę kredytu w kwocie 364.000 zł 
Ustala się rozchody budżetu w kwocie 2.364.000 zł, z następujących tytułów : 
- spłaty otrzymanych kredytów w kwocie 364.000 zł, 
- wykup wyemitowanych obligacji komunalnych w kwocie 2.000.000 zł. 
Wyodrębniono rezerwę ogólną budżetu w wysokości 90.000 zł oraz rezerwę celową  
w wysokości 139.000 zł  z tego: na wydatki inwestycyjne i zakupy inwestycyjne w 
wysokości 30.000 zł i na realizację zadań własnych z zakresu zarządzania 
kryzysowego w wysokości 109.000 zł. 

Zadania inwestycyjne przedłożone do realizacji w 2015r. dotyczą przede wszystkim 
zadań kontynuowanych, ale są też nowe zadania m.in: 

1.Budowa kanalizacji sanitarnej w m. Ługi, Lubowidz, Mosty.  
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2.Budowa kanalizacji sanitarnej wraz z przyłączami w m. Lędziechowo z włączeniem 
do oczyszczalni ścieków w m. Łebień.  
3.Budowa oczyszczalni ścieków w m. Niebędzino. 
4.Budowa stacji uzdatniania wody w Pogorzelicach.  
5.Rozbudowa sieci wodociągowej i sieci kanalizacji sanitarnej w m. Nowa Wieś  
Lęborska (od GZUK w kierunku ul. Młynarskiej). 
6.Budowa i modernizacja bazy sportowo-rekreacyjnej w miejscowościach Leśnice, 
Łebień i Redkowice. 
7.Rewitalizacja m. Nowa Wieś Lęb. i Czarnówko poprzez budowę trasy turystycznej. 
8.Zagospodarowanie turystyczno-rekreacyjne terenu nad jeziorem Lubowidz.  
9.Dofinansowanie budowy przystanku osobowego Lębork Mosty na linii kolejowej nr 
202 Gdańsk-Stargard Szczeciński w km 76,348. 
10.Budowa łącznika ul. Długiej i Al. Zielonej w Mostach. 
11.Przebudowa ulicy Witosa w Nowej Wsi Lęborskiej. 
12.Budowa filii biblioteki gminnej w Janowicach. 
13.Zakup samochodu ratowniczo-gaśniczego dla OSP w Łebieniu. 
14.Rozbudowa Zespołu Szkół  w Nowej Wsi Lęborskiej o budynki przedszkola       
i żłobka.  
15.Budowa kanalizacji sanitarnej w m. Leśnice (dokumentacja projektowa). 
16.Budowa kanalizacji sanitarnej w m. Lubowidz (dokumentacja projektowa).  
17.Budowa kanalizacji sanitarnej w m. Mosty - Konkolewo  (dokumentacja   
projektowa). 
18.Budowa wodociągu w Rybkach. 
19.Budowa boiska przy Al. Zielonej w Mostach.  
Wydatki inwestycyjne realizowane będą z planowanych emisji papierów 
wartościowych, dochodów gminy oraz wolnych środków 
 
Następnie przewodniczący rady gminy- Zdzisław Korda odczytał Uchwałę Składu 
Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku z dnia 1 grudnia 2014 
roku w sprawie opinii o projekcie uchwały budżetowej Gminy Nowa Wieś Lęborska 
na 2014 rok oraz możliwości finansowania deficytu budżetu (załącznik nr 11 do 
niniejszego protokołu). 
 
Przewodniczący rady zwrócił się do radnych, czy mają jeszcze pytania do 
przedłożonego projektu budżetu. 
 
Radna Renata Palczewska ma wątpliwości do działu 400 – wytwarzanie i 
zaopatrzenie w energię elektryczną, gaz i wodę – jest tu zwiększenie środków na rok 
2015. W porównaniu do roku 2014, jest to zmiana o 167.000 zł.  
W październiku 2014 roku została podjęta uchwała zmieniającą taryfy i ta taryfa tak 
naprawdę się nie zmieniła. Radna domniema, że mieszkańcy będą płacili w dalszym 
ciągu stawkę 9,12 zł za wodę i kanalizację, a tak naprawdę te 167.000 zł wypłynie z 
budżetu ze środków własnych, bo nie zostało to wkalkulowane do stawek.  
 
Skarbnik Gminy wyjaśniła, że jeżeli chodzi o dział 400 – są to głównie wydatki 
Gminnego Zakładu Usług Komunalnych. W dziale tym,  w paragrafie 4300 – kwota 
70.000 zł, jest to dopłata gminy do ścieków. W paragrafie 4260 – 80.000 zł ,  jest to 
zakup energii i  wody z MPWiK w Lęborku. Jeżeli chodzi o zakup usług pozostałych 
zaplanowano tu kwotę większą niż w 2014 roku o 80.000 zł. W usługach tych mieści 
się udrożnienie kanalizacji, wywóz ścieków i osadów, badanie wody, badanie 
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ścieków,  usługi dźwigowe. Wzrosła również opłata do Urzędu Marszałkowskiego od 
ilości wydobytej wody i ścieków, jest to kwota około 7.000 zł. Ponadto zaplanowano  
większą kwotę w paragrafie wynagrodzenia osobowe pracowników.  
 
Radna Renata Palczewska w odniesieniu do wyjaśnień Pani Skarbnik powiedziała, 
że jeżeli prognozy takie były już wcześniej znane,  to zdaniem Pani radnej powinno to 
być wkalkulowane w stawki, a nie obciążać budżet.  
 
Przewodniczący rady wyjaśnił, że stawki na wodę i ścieki przyjmowała poprzednia 
rada i ze względu na sytuację społeczną rada nie podniosła stawek, wiedząc że 
będzie to obciążało budżet gminy. To samo dotyczy podatków.  
 
Dyrektor GZUK zwrócił uwagę, że zwiększony budżet wynika również z tego, że 
zwiększyła się ilość ścieków i ilość wody. Utrzymując stawkę na niezmienionym 
poziomie,  a zwiększając zużycie dochodzimy do większych kwot.   
 
Podsumowując dyskusję Wójt powiedział, że wszyscy mają rację, ale do tematu 
wrócimy kiedy będą ustalane stawki za wodę i ścieki na przyszły rok. Na dzień 
dzisiejszy nie możemy nic zrobić. Poprzednia rada przyjęła podjęła uchwałę w tej 
sprawie i musimy to uszanować.  
 
Drugie pytanie radnej Renaty Palczewskiej dotyczy działu 700  rozdział 70095– 
pozostała działalność – jest tutaj również duży wzrost w stosunku do roku 2014 o 
kwotę 154.000 zł, z tego na wynagrodzenia 136.000 zł. 
 
Skarbnik wyjaśniła, że są to wydatki Gminnego Zakładu Usług Komunalnych. Wzrost 
wydatków dotyczy głównie wynagrodzeń i usług remontowych.  
 
Radna prosi również o wyjaśnienie, czego dotyczy dział 750 rozdział 75095.   
 
Skarbnik wyjaśniła, że są to ryczałty sołtysów,  prowizje sołtysów oraz opłaty i składki 
związane z przynależnością gminy do stowarzyszeń. Sugestia radnej jest taka, aby 
dla wiedzy radnych były bardziej szczegółowe opisy poszczególnych rozdziałów. 
 
Następne pytanie dotyczy działu 801 rozdział 80113 – dowóz dzieci do szkół i tutaj 
wzrost w stosunku do roku poprzedniego to 154.500 zł. 
 
Pani Skarbnik wyjaśniła, że jest to związane z dowozem dzieci przedszkolnych, bo 
od września 2014 roku gmina ma obowiązek dowożenia również tych dzieci. 
 
Następnie  Pani radna prosi o wyjaśnienie, czego dotyczą wydatki  w dziale 801 
rozdz. 80195 – pozostała działalność, w dziale 852 rozdz. 85228 – usługi opiekuńcze 
i specjalistyczne usługi opiekuńcze oraz w dziale 853 – pozostałe zadania z zakresu 
polityki społecznej.  
 
Pani Skarbnik wyjaśniła, że rozdział 80195 są to dotacje na Lokalne Centrum 
Kształcenia i na prowadzenie pozaszkolnego punktu katechetycznego religii 
wyznania greko-katolickiego. Natomiast rozdział 85228 są to usługi opiekuńcze i 
specjalistyczne – 500.000 zł. Na te zadania otrzymujemy dotację z budżetu państwa 
w wysokości 33.000 zł. Zaplanowana jest większa kwota, ponieważ nastąpił wzrost 
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usług opiekuńczych. Dział 853 – są to środki unijne z otrzymanych dotacji na 
zadania, które będą realizowane przez Zespole Szkół Nowa Wieś Lęborska i Urząd 
Gminy.   
 
Radny Marian Syldatk stwierdził, że dobrze, iż są takie szczegółowe pytania 
dotyczące budżetu, ponieważ im więcej takich pytań, tym radni mają jaśniejszy obraz 
budżetu.  
 
Radna Henryka Gabryelska zapytała, czy drobne remonty są zapisane w budżecie. 
 
Wójt wyjaśnił, że mniejsze zadania ujęto ogółem w rozdziałach i paragrafach 
wydatków remontowych.   
 
Następnie Wójt szczegółowo omówił zadania inwestycyjne, które będą realizowane w 
poszczególnych miejscowościach.  
 
Rada Gminy po zapoznaniu się z projektem uchwały, wyjaśnieniami Skarbnika 
Gminy, opinią Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej  i pozytywną 
opinią komisji budżetu i rozwoju ( załącznik nr 12 do niniejszego protokołu), w 
obecności 15 radnych, przy 15 głosach „za”  podjęła  Uchwałę  Nr III/11/14 w 
sprawie uchwalenia budżetu Gminy Nowa Wieś Lęborska na rok 2015 – która 
stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu.  
 
Ad. 5 
 
Przewodniczący rady gminy – Zdzisław Korda przedstawił radnym projekt uchwały w 
sprawie zmiany Uchwały nr LV/436/14 Rady Gminy Nowa Wieś Lęborska z dnia 12 
listopada 2014 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Lęborskiemu.  
 
Wójt wyjaśnił, że gmina w 2013 roku przystąpiła do Lokalnego Centrum Nauczania 
Kreatywnego funkcjonującego przy Zespole Szkół Mechaniczno-Informatycznych w 
Lęborku. Celem Centrum jest tworzenie warunków do kreatywnego nauczania i 
uczenia się, do podnoszenia poziomu wiedzy i umiejętności ucznia uzdolnionego w 
zakresie matematyki, fizyki i informatyki. 
Z pierwotnych założeń wynikało, iż program jest skierowany do uczniów, którzy uczą 
się w gimnazjach, dla których organem prowadzącym jest dana gmina. Jednakże 
było to niekorzystne dla uczniów gminy, którzy dojeżdżają do szkół na terenie Miasta 
Lęborka, a mianowicie mieszkańców Mostów, Lubowidza, Rybek, czy Małoszyc. 
W związku z powyższym należy zmienić zapis w uchwale, pozwalający objąć swoim 
oddziaływaniem uczniów , którzy uczą się w szkołach Lęborskich, a są mieszkańcami 
Gminy Nowa Wieś Lęborska.  
W związku z powyższym projekt uchwały ustala zasady przekazania dotacji dla 
Powiatu Lęborskiego.   
 
Rada Gminy po zapoznaniu się z projektem uchwały, wyjaśnieniami Wójta Gminy  i 
pozytywną opinią komisji budżetu i rozwoju ( załącznik nr 14 do niniejszego 
protokołu), w obecności 14 radnych, przy 14 głosach „za”  podjęła  Uchwałę  Nr 
III/12/14 w sprawie zmiany Uchwały nr LV/436/14 Rady Gminy Nowa Wieś 
Lęborska z dnia 12 listopada 2014 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej 
Powiatowi Lęborskiemu - która stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu.  
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Ad. 6 
 
Przewodniczący rady gminy – Zdzisław Korda przedstawił radnym projekt uchwały w 
sprawie zwrotu kosztów podróży służbowych dla radnych Rady Gminy Nowa Wieś 
Lęborska. 
 
Sekretarz wyjaśniła, że zgodnie z art. 25 ust. 4 ustawy o samorządzie gminy,  rada 
gminy ma obowiązek ustalić zwrot  kosztów podróży służbowych radnego.  
W związku z powyższym rada gminy podejmuje uchwałę w której określa : zwrot 
kosztów przejazdu radnego pojazdem nie będącym własnością gminy w ramach 
podróży służbowej mającej bezpośredni związek z wykonywaniem mandatu oraz 
zwrot kosztów w wysokości ceny biletu środków komunikacji publicznej.  
Zasady dotyczące zwrotu kosztów przejazdu radnego pojazdem nie będącym 
własnością gminy, czyli pojazdem prywatnym zostały określone w rozporządzeniu 
Ministra Infrastruktury z dnia 25 marca 2002 r. w sprawie warunków ustalania oraz 
sposobu dokonywania zwrotu kosztów używania do celów służbowych samochodów 
osobowych , motocykli i motorowerów nie będących własnością pracodawcy. W 
paragrafie 2 tego rozporządzenia zostały określone stawki jakie przysługują za 
używanie samochodu prywatnego do wykonywania przejazdów służbowych w 
zależności od pojemności silnika.  
Zwrot kosztów podróży dotyczy tylko wyjazdów radnych poza teren gminy. W naszej 
gminie takich wyjazdów jest niewiele, w ostatniej kadencji było ich zaledwie 
kilkanaście. Są to wyjazdy komisji rewizyjnej na szkolenia i przewodniczącego rady 
na Forum Przewodniczących. 
Ponadto do czynności formalnych w poleceniu wyjazdu służbowego dokonywanych 
w stosunku do Przewodniczącego Rady wskazuje się Wiceprzewodniczącego Rady.  
 
Rada Gminy po zapoznaniu się z projektem uchwały, wyjaśnieniami Sekretarza i 
pozytywną opinią komisji budżetu i rozwoju ( załącznik nr 16 do niniejszego 
protokołu), w obecności 15 radnych, przy 15 głosach „za”  podjęła  Uchwałę  Nr 
III/13/14 w sprawie zwrotu kosztów podróży służbowych dla radnych Rady 
Gminy Nowa Wieś Lęborska - która stanowi załącznik nr 17 do niniejszego 
protokołu.  
 
Ad. 7 i 8 
 
Przewodniczący rady gminy – Zdzisław Korda przedstawił radnym projekt uchwały w 
sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych na terenie Gminy Nowa Wieś Lęborska na rok 2015. 
 
Radny Adam Wrześniewski wystąpił z wnioskiem, aby połączyć omawianie punktów 
dotyczących programu profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych i 
programu przeciwdziałania narkomanii. 
 
Wójt wyjaśnił, że zgodnie z ustawą o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu 
alkoholizmowi oraz ustawą o przeciwdziałaniu narkomanii został nałożony na radę 
obowiązek uchwalania corocznie programów.  
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Pogramy ten realizowane będą ze środków uzyskanych z opłat za zezwolenia na 
sprzedaż napojów alkoholowych.  
Celem programu profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych jest :  
- zapobieganie naruszeniom ustawy o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu 
alkoholizmowi, 
-zmniejszenie skali nadużywania alkoholu, zapobieganie i ograniczenie negatywnych 
skutków nadużywania alkoholu oraz wczesna profilaktyka i edukacja w zakresie 
uzależnień, 
-zmniejszenie rozmiarów szkód zdrowotnych, psychologicznych i społecznych 
spowodowanych nadużywaniem alkoholu i  stosowaniem przemocy w rodzinie, 
-propagowanie modelu „Trzeźwego stylu życia” poprzez tworzenie systemu 
oddziaływań profilaktycznych w procesie wychowywania dzieci i młodzieży.  
Zadania do realizacji ujęte w gminnym programie profilaktyki, rozwiązywania 
problemów alkoholowych na terenie Gminy Nowa Wieś Lęborska na rok 2015 to : 
-zwiększenie dostępności pomocy terapeutycznej i rehabilitacyjnej dla osób 
uzależnionych od alkoholu, 
-udzielenie rodzinom, w których występują problemy alkoholowe i przemoc, pomocy 
psychologicznej i prawnej, 
-prowadzenie profilaktycznej działalności informacyjnej i edukacyjnej, w 
szczególności dla dzieci i młodzieży, 
-wspomaganie działalności instytucji, organizacji pozarządowych, stowarzyszeń i 
osób fizycznych, służących rozwiązywaniu problemów alkoholowych, 
-podejmowanie interwencji w związku z naruszeniem przepisów określonych w art. 
13 i 15 ustawy. 
Na realizacje tego programu zaplanowano kwotę 144.500 zł  
 
Celem programu przeciwdziałania narkomanii jest : 
- profilaktyczna edukacja społeczna, 
- pomoc rodzinom, w których występuje problem narkomanii, 
- promocja zdrowego trybu życia, szczególnie wśród dzieci i młodzieży, 
- zwiększenie poziomu wiedzy społeczeństwa na temat problemów związanych z    
  używaniem środków psychoaktywnych. 
Na realizacje programu przeznaczona jest kwota 14.500 zł.  
Realizatorami programów są : Wójt Gminy, Gminna Komisja Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych, placówki oświatowe, oświatowo-kulturalne, świetlice 
wiejskie, komenda policji, Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej, Komenda 
Powiatowa Policji, zespół interdyscyplinarny, placówki służby zdrowi, Powiatowe 
Centrum Pomocy Rodzinie w Lęborku, Sąd Rejonowy w Lęborku oraz organizacje 
pozarządowe.  
 
Jeżeli chodzi o wynagrodzenie GKRPA przygotowano propozycję :  
- dla przewodniczącego komisji – 200,00 zł brutto 
- dla sekretarza komisji – 250,00 zł brutto 
- dla pozostałych członków – 110,00 zł brutto 
 
Głos w sprawie zabrała radna Henryka Gabryjelska. Powiedziała, że nie należy 
czekać, aż problem już wystąpi. Chciałaby zobligować osoby, którzy są w komisji, 
aby wyjść z problemem do szkół. Aby zorganizować w szkołach spotkania z osobami 
uzależnionymi, które z tego uzależnienia wyszły, lub z osobami które są w trakcie 
leczenia.  
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Do wypowiedzi Pani Gabryjelskiej odniosła się Pani Dyrektor Zespołu Szkół w 
Garczegorzu. Powiedziała, że jeżeli chodzi o profilaktykę,  o której wspomniała 
radna, szkoły robią takie rzeczy na bieżąco. Uczniowie i rodzice biorą w tym udział. 
Szkoły posiadają filmy, w których wypowiadają się ludzie uzależnieni, którzy kiedyś 
mieli takie problemy i z tego wyszli. Organizuje się również warsztaty dla dzieci i 
rodziców dotyczące uzależnień.  
Każda szkoła ma programy profilaktyczne, które w trakcie roku są realizowane. 
 
Sołtys Andrzej Fierka zwrócił się z zapytaniem, jak problem narkomanii przedstawia 
się na terenie naszej gminy, czy jest tendencja wzrostowa , czy spadkowa.  
 
Wójt odpowiedział , że takiej statystyki nie prowadzi się. Problem ten na terenie 
gminy występuje. Kładzie się duży nacisk na profilaktykę. Organizowane są  w 
szkołach warsztaty, pogadanki dla rodziców.  
 
Głos w sprawie zabrała również Pani Dyrektor Zespołu Szkół w Rdkowicach – 
Mariola Łagoda-Ellwart. Powiedziała, że mieli w ubiegłym roku spotkania z trenerami 
którzy pracują z ludźmi uzależnionymi. Chciała powiedzieć o jednym aspekcie 
sprawy. Otóż sprawa narkotyków to nie jest tylko kwestia szkoły. Miasta w narkotyki 
są zaspokojone i dostawcy narkotyków wchodzą na obszary wiejskie, bo tam jest 
jeszcze nieograniczony rynek zbytu. Zdobycie narkotyków, dopalaczy jest bardzo 
proste. Dlatego Pani Dyrektor chciałaby powiedzieć, że nie wszystko szkoła jest w 
stanie zauważyć. Muszą to być działania wspólne.  
 
Pan Ponomarenko zwrócił uwagę, że dopalacze to nie są tylko środki które można 
kupić w sklepie. To są środki które istnieją wokół nas, które są w zasięgu ręki, które 
można samemu spreparować.    
 
Rada Gminy po zapoznaniu się z projektem uchwały, wyjaśnieniami Wójta Gminy  i 
pozytywną  opinią  komisji  oświaty,  kultury,  sportu,  turystyki  i  polityki    społecznej    
( załącznik nr 18 do niniejszego protokołu), w obecności 15 radnych, przy 15 głosach 
„za”  podjęła  Uchwałę  Nr III/14/14 w sprawie uchwalenia Gminnego Programu 
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na terenie Gminy Nowa 
Wieś Lęborska na rok 2015 - która stanowi załącznik nr 19 do niniejszego 
protokołu.  
 
Przewodniczący rady gminy – Zdzisław Korda przedstawił radnym projekt uchwały w 
sprawie uchwalenia Gminnego Program Przeciwdziałania Narkomanii na terenie 
Gminy Nowa Wieś Lęborska na rok 2015.  
 
Rada Gminy po zapoznaniu się z projektem uchwały, wyjaśnieniami Wójta Gminy  i 
pozytywną  opinią  komisji  oświaty,  kultury,  sportu,  turystyki  i  polityki    społecznej    
( załącznik nr 20 do niniejszego protokołu), w obecności 15 radnych, przy 15 głosach 
„za”  podjęła  Uchwałę  Nr III/15/14 w sprawie uchwalenia Gminnego Program 
Przeciwdziałania Narkomanii na terenie Gminy Nowa Wieś Lęborska na rok 
2015  - która stanowi załącznik nr 21 do niniejszego protokołu.  
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Ad. 9 
 
Przewodniczący rady gminy – Zdzisław Korda przedstawił radnym projekt uchwały w 
sprawie rozpatrzenia skargi na Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 
Nowej Wsi Lęborskiej.  
 
Wyjaśnienia udzieliła przewodnicząca komisji rewizyjnej – Ludwika Darznik. 
Poinformowała, że skargę złożył mieszkaniec Chocielewka, który korzysta z pomocy 
Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Nowej Wsi Lęborskiej. Po wysłuchaniu 
wyjaśnień Pani Kierownik GOPS  w sprawie i wysłuchaniu opinii radnego z tego 
terenu uznano skargę za bezzasadną.  
 
Rada Gminy po zapoznaniu się z projektem uchwały, wyjaśnieniami Wójta Gminy  i 
pozytywną  opinią  komisji  oświaty,  kultury,  sportu,  turystyki  i  polityki    społecznej    
( załącznik nr 22 do niniejszego protokołu), w obecności 15 radnych, przy 15 głosach 
„za”  podjęła  Uchwałę  Nr III/16/14 w sprawie rozpatrzenia skargi na Kierownika 
Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Nowej Wsi Lęborskiej  - która stanowi 
załącznik nr 23 do niniejszego protokołu.  
 
Po podjęciu uchwał przystąpiono do realizacji następnych punktów porządku 
obrad : interpelacje i zapytania radnych, wolne wnioski i informacje.   
 
Radny  Marian Syldatk zwrócił się do Wójta z zapytaniem dotyczącym boiska przy 
szkole w Garczegorzu. Czy w końcu boisko to zostanie oddane do użytku, odbiór 
boiska odbywał się już kilka razy i do tej pory jest ono nieczynne.  Zapytał również,  
czy możliwe jest zrobienie na boisku sztucznej murawy,  ponieważ na dzień 
dzisiejszy jest to najlepsze rozwiązanie.  
 

Następnie głos zabrała Sołtys – Elżbieta Religa. Powiedziała, że sołtysem jest już 16 
lat. Wcześniej sołtysi byli bardzo szanowani, chciało się pracować. Po 8 latach, gdy 
inne gminy podnosiły wynagrodzenie sołtysom, w naszej gminy je obniżono. 
Obniżono wówczas prowizję mówiąc, że jest to chwilowe. Sołtysi zgodzili się 
ponieważ radni twierdzili, że sobie też obniżą diety, ponieważ musimy ratować 
gminę.  
Pani sołtys stara się, dba o swoje środowisko, organizuje festyny, szuka sponsorów. 
Sołtysi napisali pismo o podwyższenie wynagrodzenia i otrzymali negatywna 
odpowiedź. Natomiast z prasy, a nie od radnych dowiedziała się, że również  Wójtowi 
nie podwyższono wynagrodzenia.  
Pani sołtys jest przykro, że radni tak nisko oceniają naszego Wójta. Wszyscy 
Wójtowie gmin sąsiednich dostali podwyżki, a nasz Wójt, który naprawdę dużo dla 
gminy robi jej nie dostał. Wójt od 12 lat pełni tę funkcję, Pani Sołtys bardzo wysoko  
ocenia pracę Wójta i uważa,  że jest to wstyd dla radnych. Czy gmina jest aż tak 
biedna, aby nie podwyższyć wynagrodzenia Wójtowi, radnym i sołtysom. W skali 
roku byłaby to kwota około 50.000 zł. Zwróciła się do radnych z apelem, aby docenili 
prace sołtysów,  tak jak to jest w innych gminach. 
 

Sołtys Zofia Giełażyn prosi o interwencję, ponieważ przy sklepie w Garczegorzu , w 
pomieszczeniu znajdującym się na prywatnej posesji piją alkohol, są hałasy i 
awantury.  Ludzie skarżą się i  proszą Panią Sołtys o pomoc.  
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Sołtys wystąpiła również z wnioskiem o usunięcie korzeni drzew przy szkole i przy 
boisku w Garczegorzu oraz naprawę instalacji elektrycznej w świetlicy w 
Garczegorzu. 
 
Następnie przewodniczący rady udzielił głosu Panu Stanisławowo Ponomarenko. 
Pan Ponomarenko powiedział, że idziemy w takim kierunku,  że mieszkańcy którzy 
płacą za ścieki, płaca również za ludzi którzy za te ścieki nie płacą.  
Druga sprawa dotyczy szczegółów inwestycji rozbudowa sieci wodociągowej  i sieci 
kanalizacji sanitarnej od GZUK w kierunku ul. Młynarskiej w Nowej Wsi Lęborskiej. 
Pan Ponomarenko chciałby się dowiedzieć o szczegóły tej inwestycji. Z kim może na 
ten temat rozmawiać.  
 

Radny Adam Wrześniewski w odniesieniu do wypowiedzi Pani Religi powiedział, że 
sugestia Pani Sołtys jest godna rozpatrzenia, może należałoby to tematu 
wynagrodzeń wrócić.  
Radna Henryka Gabryjelska powiedziała, że kwestia ta była rozpatrywana na sesji i 
radni uzgodnili, że w tym roku nie będzie żadnych podwyżek, ani dla sołtysów, ani 
dla radnych i również sprawa wynagrodzenia Wójta została odłożona na rok.  
 
W odniesieniu do wypowiedzi Pani Religii zabrał głos przewodniczący rady. Pan 
przewodniczący nie pamięta takich ustaleń z sołtysami, że obniżenie prowizji 
sołtysów jest chwilowe. Obniżono prowizję, ale podwyższono diety sołtysom do 
kwoty 380 zł. A zrobiono to dlatego, aby wyrównać wynagrodzenia małych i dużych 
sołectw. Aby sołtysi małych sołectw nie byli pokrzywdzeni otrzymując tylko prowizje 
od zebranych podatków.  
Głos w sprawie zabrał również wiceprzewodniczący rady – Andrzej Lubiński. 
Powiedział, że zna prace sołtysów i radnych, i nie chciałby tych funkcji porównywać. 
To są zupełnie różne obowiązki. Radni też mają najniższe diety w powiecie, ale przez 
myśl nie przeszło radnym, żeby podnieść diety. Jeżeli chodzi o wynagrodzenie 
Wójta, rada wróci do tego tematu. Rada się zmieniła, jest wielu nowych radnych, 
chcą się zapoznać z pracą Wójta i tylko dlatego temat ten został wstrzymany.  
 
Następnie Wójt odniósł się do niektórych wniosków i zapytań.  
 
Wójt poinformował, że korzenie drzew w Garczegorzu zostaną usunięte. W sprawie 
picia alkoholu w pomieszczeniu przy sklepie w Garczegorzu Wójt wyjaśnił, że 
pomieszczenie to znajduje się na terenie prywatnym i policja nie może tam 
interweniować. Będzie rozmawiał w tej sprawie z właścicielem terenu na którym 
znajduje się to pomieszczenie.  
Naprawą elektryczności w świetlicy w Garczegorzu zajmie się elektryk GZUK. 
 
W odpowiedzi na zapytanie Pana Stanisława Ponomarenko Wójt wyjaśnił, że w roku 
2015 zostanie rozbudowana sieć wodociągowa i kanalizacyjna w ul. Młynarskiej. 
Natomiast nie jest przewidziana budowa sieci kanalizacji sanitarnej w ul. Kębłowskiej.  
 
W sprawie boiska w Garczegorzu Wójt wyjaśnił, że po wyczerpaniu wszystkich 
środków, jeżeli boisko nie zostanie prawidłowo wykonane, sprawa przeciwko 
wykonawcy zostanie skierowana do sądu. Na razie nie możemy nic zrobić, 
wykonawcę obowiązuje gwarancja.  
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